



Vorsicht bei Interviews von TV-Teams Attention with interviews by TV teams

Klaus Kietzmann

Kuntry Kuzins SDC, Wiesbaden

und / and EAASDC Honorary Lifetime Member

At the Spring Jamboree 2019 in Frankfurt a TV crew of the private channel SAT 1 was spooking around under the leadership of the comedian Faisal Kawusi and interviewed unsuspecting dancers. I was also interviewed and so, from my own experience, I can report about the tendentious questions. The interviewer started with the remark that he was aware that Square Dance had nothing in common with Swinger Clubs. I knew immediately in which direction the talk would lead. And, in fact, Kawusi's staff member tried obtrusively to represent the Jamboree as a huge single dating website under the theme "Male dancer looks for Wife".

It cannot be denied that, in fact, numerous married couples got to know and love each other at Square or Round Dance.

The interview ended with the question "Are

Beim Spring Jamboree 2019 in Frankfurt geisterte ein Fernseheteam des Privatsenders Sat 1 unter Führung des Comedians Faisal Kawusi herum und interviewte fleißig ahnungslose Tänzer. Auch ich selbst wurde interviewt, daher kann ich aus eigener Erfahrung über die tendenziösen Fragen berichten. Der Interviewer begann mit der Bemerkung, dass er wisse, dass Square Dance nichts mit Swingerklubs zu tun habe. Da wusste ich gleich, in welche Richtung das Gespräch gehen sollte. Und tatsächlich, der Mitarbeiter von Kawusi versuchte penetrant, das Jamboree als große Singlebörse unter dem Motto „Tänzer sucht Frau“ darzustellen.

Es lässt sich ja nicht verleugnen, dass sich tatsächlich etliche Ehepaare beim Square oder Round Dance kennen und lieben gelernt haben.

you taking the same lady you had come with home or would you like to get to know another partner" after he had obviously learned in one of the previous talks that the specialty of Square Dance is the permanent partner exchange.

The "show" of the comedian culminated in the fact that he alone wore a cowboy hat and marched the Grand March accompanied by his team (see picture).

After the release of the May Bulletin, a female Club president wrote to me: "And regarding the topic Faisal Kawusi: I have also been asked for an interview and that she was really curious about what will be broadcasted on TV. His latest set of this programme had recently been started. Let's see when he will report about Square Dancing.

Certainly, Faisal is a comedian, and many may dislike it and consider his interview in Frankfurt as a negative advertisement. But hey, it will be broadcasted in SAT1 and many folks love Faisal. The advertisement for Square Dance couldn't be any better! Let's wait and see!

I personally doubt that this will bring the positive advertisement for our hobby, as hoped by many.

Conclusion

Be careful when being interviewed by a TV crew of a private channel. Their order is to lead sensation-seeking talks. So, consider before answering open and honestly, what impact these statements might have on the outside audience. Or would you like to lose a dancer again after she had found interest in Square Dancing after the Open House only because the impression was created in TV that she constantly would be "pulled" by male dancers, being on the search of the wife for life?

Translated by Margot Wilhelm

Das Interview endete, nachdem der Interviewer wohl in einem vorherigen Gespräch erfahren hatte, die Besonderheit von Square Dance sei der permanente Partnerwechsel, mit der Frage „Gehen Sie mit der Frau, mit der Sie gekommen sind, auch wieder nachhause oder wollten Sie eine neue Partnerin kennen lernen?“

Der Auftritt des Comedians gipfelte darin, dass er (als einziger) mit Cowboyhut und Fernseheteam beim Grand March mitmarschierte (siehe Foto, rechts unten).

Nach dem Mai-Bulletin schrieb mir eine Klubpräsidentin: „Und zum Thema Faisal Kawusi: Ich wurde auch zum Interview gebeten. Und ich bin schon gespannt, was alles im Fernsehen ausgestrahlt wird. Momentan ist ja seine neue Staffel wieder angelaufen. Mal schauen, wann sie über Square Dance berichten. Sicher, Faisal ist ein Komiker und viele mögen das halt nicht und sehen das von Frankfurt als Negativ-Werbung. Hey, aber es läuft in Sat1 und viele Leute lieben Faisal. Die Werbung für Square Dance könnte nicht besser sein! Lassen wir uns überraschen!“

Ob das die von vielen erhoffte positive Werbung für unser Hobby war, wage ich persönlich zu bezweifeln.

Fazit

Vorsicht bei einem Interview mit einem Fernseheteam eines Privatsenders. Deren Auftrag ist es, sensationslüsterne Gespräche zu führen. Also bedenkt bei offenen und ehrlichen Antworten, welche Wirkung diese Aussagen bei nichteingeweihten Zuschauern haben. Oder möchtet ihr eine Frau, die nach dem Open House Interesse an Square Dance gefunden hat, wieder verlieren, nur weil im Fernsehen der Eindruck entstanden ist, hier werde sie ständig von Männern „angebaggert“, die auf der Suche nach der Frau fürs Leben sind.